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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért születik egyre kevesebb gyerek?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!
 
A covid járvány idején világszerte emelkedett  a születésszám, ami a folyamatos bezártság okán
érthető is. A magyar babák száma viszont a járvány ellenére csökken, sőt, történelmi mélyponton
van. A meg nem született gyermekek országában a kilátások bizonytalansága a gyermekre vágyó
párokat is elriasztja a gyermekvállalástól.
 
A  Tárki  kutatásai  régóta  jelzik:  mi,  magyarok  nem  bízunk  sem  egymásban,  sem  az
intézményeinkben. Nem hisszük, hogy a kemény munka meghozza a gyümölcsét, úgy tartjuk, az
érvényesülés kizárólag az ember kapcsolatrendszerén múlik. Az erre a szörnyű világképre ráerősítő
NER-nek valószínűleg komoly szerepe van a szomorú születésszámban.
 
A covid alatt az egészségügyi ellátás a korábbinál is bizonytalanabbá vált.  A kórházi fertőzések
addig is kockázatossá tették a kórházi kezelést, a covid ezt a kockázatot sokszorosára növelte. A
járvány miatti  pánikintézkedések,  a  kórházak kiürítése nem csak a  bizalmat  ásta  alá,  az  ellátás
minőségét is rontotta. Szakemberek szerint az öngyilkosságok 10%-kal megemelkedett számának
egyik oka is az lehet, hogy a járvány elvonta a kapacitást a pszichiátriai gondozástól. A várólisták
hossza elképzelhetetlenül  megnőtt,  és  az  sem javított  a  helyzeten,  hogy a törvényi  szabályozás
megtagadta a szabad orvosválasztást a szülő nőktől.
 
Miniszter asszony, nem elég választást nyerni, utána kormányozni is kell. A családról szóló álszent 
közhelyek mantrázása viszont nem kormányzás. Az önök eddigi kormányzása alatt évente átlagosan



 
hatezerrel kevesebb gyerek született, mint a megelőző nyolc évben. A mai kor embere szabadságot 
és biztos hátteret akar a gyerekvállaláshoz, amit az önök kormánya nem biztosít. Dobrev Klára 
tavasszal hivatalba lépő kormánya ezt tudni fogja. Önök miért nem voltak képesek fölismerni?
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